
Voorzitter, Raad, ambtenaren en inwoners van Zwijndrecht,

In de kadernota geen woord over ons deltaplan armoede. Ook 
bij de jaarverantwoording en de 1e bestuursrapportage hebben 
wij geen beeld gekregen hoe het er nu voor staat en of we de 
doelstelling van het aantal kinderen dat in armoede opgroeit 
met de helft terug te dringen ook halen. 

Na technische vragen werd duidelijk dat de neergang inderdaad 
is ingezet en dan we nu op ongeveer 15% zitten. Vorig jaar 
heeft het college aangegeven dat 2021 het oogst jaar zal 
worden. Graag hoor ik van het college hoe ver ze in het jaar 
2021 het aantal kinderen dat opgroeit in armoede weet terug 
te dringen en wat er dus nog nodig is in 2022 om het 
ambitieuze maar fatsoenlijk streven weet te realiseren. Dit zien 
wij dus graag terug in de begroting.

Dan de investering in de jeugdzorg. Vanuit het rijk worden wij 
eindelijk gecompenseerd, nog meer dan voorzien in deze 
kadernota. Dat is goed nieuws. Alleen hoe gaan we dit precies 
besteden. Het raadsvoorstel voor de GR sociaal is 
geamendeerd en de inzet van 3 fte voor de komende 4 jaar is 
terug geschroefd. 

De PvdA vindt het juist goed dat er extra geïnvesteerd wordt in 
de jeugdzorg en de positie van de gemeente Zwijndrecht 
daarbij. Alleen wel met goede onderbouwde plannen. Alleen 
inzetten om stukken voor te bereiden of het 
accounthouderschap te verstevigen is onvoldoende 
onderbouwing. 

Nu is in de kadernota ook het terugverdien effect opgenomen. 
Wij dagen de wethouder uit om voor de begroting met een 



goed onderbouwd plan te komen welke extra inzet er nodig is 
en hoe die op termijn wordt terugverdiend. Wij zien de 
raadsinformatiebrief hierover dan ook met belangstelling 
tegemoet.

In heilige huisjes kan je niet wonen. In Zwijndrecht moeten er 
nog flink wat huizen gebouwd worden om te voldoen aan de 
vraag. De doelstelling van 4900 woningen is nog lang niet 
gehaald. 

Het aantal van 2500 woningen is nu in plannen opgenomen. 
Om toch zo dicht mogelijk te komen bij de 4900 uit te komen, 
moet er ook gekeken worden naar wat heilige huisjes. Het 
aantal vierkanten meter wat bebouwd kan worden in 
Zwijndrecht is beperkt, dus moeten we ook kijken naar andere 
oplossingen. 

Moeten woningen dichtbij het station daadwerkelijk zoveel 
parkeerplekken hebben? Kan er niet verder weg geparkeerd 
worden. Moet er bij de bouw van appartementen in de buurt 
van het station vastgehouden worden aan de 1 tot 1,8 
parkeerplekken per woning? Zo niet dan kan er hoger worden 
gebouwd.

Het minimumaantal vierkante meter per woning nu 75m2. Het 
aantal 1 of 2 persoonshuishouden blijft alleen maar toenemen. 
Het gemiddeld aantal vierkanten meter in Nederland is 65m2, 
in Duitsland is dat 46m2 en in Engeland is dat 44m2. Kortom 
kan er ook niet wat kleiner worden gebouwd en dus per 
vierkanten meter meer woningen.

Kunnen woningen niet worden gesplitst? In boven en 
benedenwoningen. Waardoor er meer ruimte is voor 1 tot 2 
persoonshuishouden en gelijkvloerse woningen voor gezinnen 
die daarvan afhankelijk zijn.

Kan er niet gestimuleerd worden dat ouderen kleiner gaan 
wonen en zo de doorstroming extra te bevorderen.

Moeten we verder doorgaan met sloop van sociale 
huurwoningen terwijl er nu zoveel vraag naar is? 



Kunnen we niet tiny appartements bouwen in plaats van tiny 
houses. Het grond gebruik van tiny houses is veel te groot om 
rendabel te zijn.

Kortom denk buiten de bestaande normen en de gebaande 
paden en neem deze suggesties mee in de uitwerking van PALT 
afspraken en het herzien van het woonplan.

Om eerlijk te zijn blijft er wel een heilig huisje onbespreekbaar 
voor de PvdA en dat is bouwen in het buiten gebied. In de 
tuinstad Zwijndrecht blijft het buitengebied de achtertuin van 
Zwijndrecht en daar wordt niet gebouwd.

Inwoners van Zwijndrecht moeten weten dat de gemeente naar 
hen luistert, dat hun mening ertoe doet en dat dit actief wordt 
gestimuleerd en gewaardeerd! 

Dit staat te lezen in ons raadsprogramma. Veerplein, 
Buizerdstraat, Marsdiep, Watertoren, Van’t Hoff locatie, WC 
Kort Ambacht enz. Insprekers, klankbordgroepen, 
belanghebbende, we hebben vele voorbeelden gezien waarin 
inwoners zich niet gehoord voelen, niet gestimuleerd worden 
en niet gewaardeerd en dit is eufemistisch uitgedrukt. Dit moet 
anders! 

De PvdA dient een motie in met een oproep aan het college om 
echt werk te maken van bewoners participatie en met een plan 
van aanpak te komen voor de begroting om de mooie zin in het 
raadsprogramma echt te realiseren.

Inwoners van Zwijndrecht moeten weten dat de 
gemeente naar hen luistert, dat hun mening ertoe doet 
en dat dit actief wordt gestimuleerd en gewaardeerd! 

En overigens blijven wij van mening dat de energie transitie 
woonlasten neutraal moet verlopen. 


